
Over Jerstal 26. april 2020 
 
Kære medlem af forsvarsudvalget 
 
I vores regionale avis, JydskeVestkysten, kan jeg læse, at foreningen Naboer til Flyvestation Skrydstrup, har 
fremsat et forsalg til at ændre kompensationsmodellen, som er en udløber af Anlægsloven i forbindelse 
med køb af Danmarks nye kampfly F-35.  
 
Jeg skal på det kraftigste understrege, at jeg som borger i området, og indbefattet af forsvarsministerens 
kompensationsmodel klart tager afstand fra foreningens forslag til ændret aftale.  
 
Jeg er vidende om, at andre i området har helt den samme tilgang som mig, men af forskellige årsager ikke 
har mulighed for at gøre indsigelse.  
 
Foreningen Naboer til Flyvestation Skrydstrup repræsenterer på ingen måde alle i området omkring 
Flyvestation Skrydstrup.  
 
Jeg skal dog også tilkendegive, at jeg mener, kompensationsmodellen bør ændres, som følge af flere 
forhold, som jeg gerne uddyber ved henvendelse.  
 
I den nævnte avisomtale, tilkendegiver to forsvarsordfører, at de er parate til at åbne og forhandle aftalen 
igen. Som ovenfor anført, foreningen har ikke mit og andres mandat til en sådan forhandling. Men jeg vil 
gerne komplimentere de to ordfører for deres tilgang. Det vidner om, at andre en jeg og mine naboer godt 
kan se, vi er nødt til at tage en forhandling om indholdet i kompensationsmodellen.  
 
I den givne situation er en proces med en række workshops næppe en realistisk proces. Men en sådan kan 
måske konverteres til skriftlige tilkendegivelser af, hvordan naboerne ser på, hvordan zoneinddelingen i 
forhold til den kommende støj bør være.  
 
Med venlig hilsen 
Morten Andersen 
Skovvej 18, Over Jerstal 
6500 Vojens 
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